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Edgars Treibergs tiekas 
ar Valsts prezidentu
15. septembrī Lauksaim-
nieku organizāciju sadarbības 
padome  (LOSP) un citas lielākās 
lauksaimnieku organizācijas 
tikās ar Valsts prezidentu  
Andri Bērziņu, lai konstruktīvās 
sarunās diskutētu par Latvi-
jas lauksaimniecības politikas 
iespējām un izaicinājumiem 
Eiropas Savienībā no 2014.– 
2020. gadam.  LOSP valdes 
priekšsēdētājs no 2010 gada 
oktobra ir Garkalne novada 
domes deputāts Edgars 
Treibergs.

Lauksaimnieku organizācijas 
tikšanās reizē akcentēja Latvijas 
lauksaimniecības turpmākajai 
attīstībai svarīgāko aspektu- 
tiešo maksājumu izlīdzināšanu, 
atgādinot, ka visus šos gadus 
Latvija ir saņēmusi vismazākos 
maksājumus no visām Eiropas 
Savienības (ES) dalībvalstīm, 
kas būtiski ietekmē Latvijas 
konkurences iespējas kopējā 
ES tirgū.

LOSP ir kategoriski pret Ei-
ropas Komisijas 29.jūnijā 
piedāvātajiem tiešo 
maksājumu izlīdzināšanas 
priekšlikumiem, kas balstīti uz 
vēsturiskajiem, novecojušiem, 
neaktuāliem un reālo situāciju 
neraksturojošiem kritērijiem 
un tādā gadījumā arī pēc 2013.
gada maksājumu sistēmā 
Latvija saņems vismaz trīs 
reizes mazākus maksājumus 
nekā pārējās ES dalībvalstis. 
Šajā procesā Kopējās 
lauksaimniecības reforma 
ir kā vienīgais iespējamais 
pārmaiņu punkts, kura laikā 
ir iespējams panākt taisnīgus 
un līdzsvarotus tiešos atbal-
sta maksājumus, vienīgi, tad 
ir jāpanāk, lai kritēriji, pēc ku-
riem tiek aprēķināts atbalsta 
apjoms būtu objektīvs un reālo 
situāciju raksturojošs.

Edgars Treibergs, LOSP valdes 
priekšsēdētājs: “Tāpat svarīgi 
ir panākt, lai tiešā maksājumu 
sistēma stātos spēkā ar 2014.
gadu ar nosacījumu, ka ne-

tiek ieviests pārejas periods. 
Būtisks jautājums, kas jāatrisina 
valsts iekšējās politikas ietva-
ros ir haotiskā nodokļu politika, 
kuras milzīgo slogu izjūt ikviens 
iedzīvotājs, nodokļu maksātājs, 
jebkuras tautsaimniecības 
nozares pārstāvis – ražotājs 
un pārstrādātājs. Nodokļu 
politikā ir nepieciešamas refor-
mas, jo ar līdzšinējo sistēmu ir 
panākts, ka palielinājusies ēnu 
ekonomikas daļa, jo nodokļu 
slogs sastāda neadekvāti lielu 
procentuālo daļu. Tāpēc būtiski 
ir saprast, ko ar esošo nodokļu 
slogu vēlamies panākt – ēnu 
ekonomikas uzvaras gājienu, 
valsts budžeta palielināšanu, 
vai samazinot nodokļu slogu 
panākt to godīgu nomaksu. 
Kā ieteikums no lauksaim-
nieku puses ir norādīts, ka 
ar nodokļiem nevajag aplikt 
minimālās algas.”

Lai veicinātu Latvijas lauk-
saimnieku iespējas iegādāties 
lauksaimniecībā izmantojamo 
zemi, nepieciešams īstenot 
zemes iegādes kreditēšanas 
programmu, kur galvenais 
ieviešamais nosacījums būtu 
pazeminātas procentu likmes, 
pretējā gadījumā aizvien lielāka 
daļa zemes nonāk ārzemnieku 
īpašumā.

Aija Balode, LOSP valdes 
locekle: “Valsts prezidents 
ar izpratni un ieinteresētību 
uzklausīja lauksaimniekus. 
A.Bērziņš iepazīstināja ar 
darba vizītes sarunām, par 
līdzvērtīgiem nākotnes 
tiešajiem maksājumiem, kas 
norisinājās 12. un 13.septembrī 
Briselē. 

Tika uzklausīta arī lauksaim-
nieku sāpe par maksājumu 
izlīdzināšanu pēc 2013. gada, 
taču konkrēta atbilde no Ei-
ropas visdrīzāk tiks sniegta 
tikai nākamā gada otrajā 
ceturksnī. Pārrunāts jautājums 
par Kopējo lauksaimniecības 
politiku pēc 2013. gada, uzs-
verot, ka no 2013. gada  

Eiropas Komisija vairs neļaus 
maksāt papildus valsts 
tiešos maksājumus (PVTM), 
tādējādi vēl vairāk samazinot 
finansējumu lauksaimniecībai. 
Šajā sakarā lauksaimnieki iz-
teica viedokli, ka Latvijas valstij 
jārisina šis jautājums. 

Vēl tika pārrunāts jautājums par 
Kohēzijas un lauku attīstības 
fondiem, jo ir izveidojusies 
situācija, ka lauki attīstās tikai 
uz lauku attīstības fondu rēķina 
un laukos netiek piesaistīts 

kohēziju fonda finansējums. 
Tāpat aktualizēts jautājums 
par nepieciešamību pārskatīt 
bezdarbnieku programmas 
kritērijus, kā nosaka bezdarb-
nieka statusa ilgumu.”

Valsts prezidents A.Bērziņš uz 
jautājumu par Latvijas lobija 
iespējām Briseles institūcijās 
atbildēja, ka Briselē strādā 
profesionāli lobiji un komanda 
ir liela un stipra. Tomēr jebkurā 
gadījumā arī šajā jautājumā par 
tiešo maksājumu izlīdzināšanu, 

par galarezultātu lēmējs būs  
Eiropadome, kurā ietilpst visu 
27 valstu vadītāji.

Edgars Treibergs pastāstīja, 
ka papildus pārrunās skarti 
jautājumi, kas tiešāk skar 
pašvaldību darbu.  Pārrunāti 
tādi jautājumi, kas saitīt ar ceļu 
infrastruktūras izveidi, cilvēku 
nodarbinātību un dažādu 
pašvaldību atbalsta program-
mu izveidi.

Krista Garkalne
LOSP

Autors: Toms Kalniņš, Latvijas Valsts prezidenta kanceleja
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Padomju armijas atstātais 
mantojums – tehnoloģiski 
un fiziski novecojušās 
notekūdeņu attīrīšanas 
iekārtas Garkalnē bija mūsu 
laikam neatbilstošas – dārgas 
un neefektīvas.

Tāpēc nojaucām veco 
sistēmu un uzbūvējām jaunas 
attīrīšanas iekārtas, kur par 
notekūdeņu organisko vielu 
noārdīšanu atbildīgas īstas, 
dzīvas baktērijas. Process ir 
dabisks un videi nekaitīgs.   

Pašvaldības SIA „Garkalnes 
Komunālserviss” ar prieku 
paziņo, ka projekts ir īstenots 
un Garkalnes daudzdzīvokļu 
māju iedzīvotājiem ir jaunas 
attīrīšanas iekārtas. Projekta 
īstenošana nebūtu iespējama 
bez pašvaldības izpratnes par 
vides problēmu aktualitāti 
un, protams, bez pašvaldības 
finansējuma.

Projekta ietvaros izbūvētas 
slēgta tipa bioloģiskās notek-
ūdeņu attīrīšanas iekārtas 
ar jaudu 15m3/dnn, attīrīto 
ūdeņu sūkņu staci ja  un 
kanalizācijas tīkli 180m garumā. 
Īpaša uzmanību pievērsām 
hermētiskuma nodrošināšanai, 
jo teritorijā ir augsti gruntsūdeņi, 
kā arī iespējami plūdu draudi. 
Attīrīšanas iekārtu apkārtne 

nožogota un labiekārtota, 
izbūvēts piebraucamais ceļš.

Lai samazinātu riskus, pro-
jekta dokumentācijas 
sagatavošanas stadijā  veikta 
grunts ģeotehniskā izpēte 
un projekta ekspertīze, 
pārliecinoties, ka izvēlētā 
tehnoloģija ir atbilstoša.

Projekta posms no iekārtu 
izgatavošanas līdz būvniecības 
pabeigšanai ilga trīs mēnešus. 
Bija nepieciešami gan ūdens 
pazemināšanas darbi, gan 
sarežģīti risinājumi esošo 
komunikāciju šķērsošanai.

Domes priekšsēdētājs M. 
Bauze-Krastiņš norāda, 
ka tas ir tikai kārtējais 
Garkalnes novada pašvaldības  
ieplānotais notekūdeņu 
atīrīšanu iekārtu projekts. 
Nākošais plānotais darbs, 
pēc īpašumtiesību jautā-
jumu sakārtošanas  ir cie-
mata “Kodes”  inženier-
komunikāciju sakārtošana.

Kopīgi ar pašvaldību darīsim 
visu, lai tieši ciemata „Kodes” 
notekūdeņu attīrīšanas 
sistēmas renovācija būs 
nākamais veiksmes stāsts 
Garkalnē.

Harijs Lieljuris,
Pašvaldības SIA „Garkalnes 

Komunālserviss” vadītājs 

Modernākās
attīrīšanas iekārtas

Bildes no Garkalnes novada kausa izcīņas futbolā 
un koncerta 10. septembrī – garkalne.lv/foto 

Aristotelis reiz teicis, ka cilvēki 
ir sabiedriskākas būtnes par 
bitēm un jebkuriem bara 
dzīvniekiem. 

Pēc pusotra gada klusēšanas 
darbību atjaunojis interešu 
klubiņš “Strauts”, kur zem 
viena vārda un jumta pulcējas 
dziedātāji un rokdarbnieki, 
pasaules apceļotāji, kultūras 
un dabas mīļi, sportisti un 
intelektuāļi gados.
Smalkāk par to kā Strautieši 
biedrojas un kādus labu-
mus var iegūt draudzējoties 
iztaujāju Garkalnes pensionāru 
dzīves organizētāju, tās 
dvēseli, galvu un visu pārējo – 
Ināru Reimani. 

GNV: Esiet atkal atsākuši savu 
darbību. Kas tam par iemeslu?
Ināra: Cilvēkiem vajadzīga 
biedrošanās.  Autobusā 
runājām, cik labi bija tad, kad 
sanācām. Vientulība ir skumja 
un rada slimības. Biedrojo-
ties mēs  apmaināmies ar 
svarīgo, mācamies ko jaunu 
un baudām dzīvi.
Piemēra pēc pastāstīšu par 
šo vasaru. Esam apceļojuši 
visu Baltiju. Latvijā priecējām 
acis Babītes karalisko rodo-
dendru audzētavā, Pūres 
dārzu pasaulē jūsmojām par 
Kurzemes Šveici mazpilsētu 
Sabili. Lietuvā – Rokišķu 
novadpētniecības muzejs 
pārsteidza ar saviem kokgrie-

zumiem. Skaists bija Bumbišķu 
muižas ainavas parks ar 
romantiskajām skulptūrām, 
ziedu krāsainību un ūdens at-
spulgiem kanālos.  Igaunijā 
bijām Leigo ezera mūzikas 
festivālā, kur ieklausījāmies 
un izbaudījām mūzikas 
valdzinājumu. Neaprakstāms 
un fantastisks piedzīvojums.

Un, ko tagad – rudens sezonā?
Pirmais plāns ir pabeigt 3 
mēnešu vingrošanu ar 
sertificētu fizioterapeitu 
Edvīnu Koernu. Sava maģistra 
ietvaros viņš vada Otago ving-
rojumu programmu (attēlā). 
Tā ir Jaunzelandē izveidota 
programmā ar mērķi  mazināt 
kritienu risku pēc 65 gadu ve-
cuma. Vecuma ierobežojuma 
nav – nodarbībās var 
piedalīties arī pēc 80 un tās no-
tiek vienu stundu pirmdienās 
un piekdienas 10.15. Domes 
mazajā zālē.

Otrais – tikšanās ar smilts-
ērkšķu audzētājiem un 
pārstrādātājiem. Domājam 
par datornodarbībābām un 
kūltūras vakariem ar aktieriem 
un dzejniekiem.

“Strauts” ir sadarbības tīkla 
„Dzīvot prieks”  partneri, 
kuru koordinē Līvāni – Baltā 
māja. Mērķauditorija ir 60 un 
vecāka gada gājuma cilvēku 
intereses pārstāvošās NVO 

vai iniciatīvas grupas, kas 
apvienojušās sadarbības 
tīklā. Piedalamies viņu mūža 
izglītības projektos. Vēl mēs 
sadarbojamies ar Pensionāru 
federāciju un Rīgas rajona 
pensionāra padomi.

Klubiņā darbojas sieviešu 
vokālais ansamblis „Strau-
ts”, ar vadītāju Elgu Tiltiņu 
un rokdarbnieču pulciņš ar 
vadītāju Viju Lapiņu.

Jūs sviniet arī svētkus?
Ikgadus mums ir Lielā rudens 
balle, Ziemassvētki, Lieldi-
enas un Mātes diena.  Bied-
riem ir sadalīti pienākumi un 
katrs dara, ko vislabāk spēj. 
Viens atbild par zāli, otrs par 
ciemiņiem, cits par galda 
noformējumu. Katram ir kāda 
atbildība.

Klubiņš „Strauts” ir vieta, 
kur realizēt savas intereses,  
mācīties, rast domu biedrus 
un sniegt atbalstu citiem. Ja 
vēlieties piedalīties zvaniet 
Strauts vadītājai Inārai Reima-
nei – 2607 3116.

Strauts sveic Novada 
seniorus Starptautiskajā 

veco ļaužu dienā: 
„Nepieliksim savai dzīvei 
tikai tikai gadus, pielik-
sim gadiem arī dzīvi!”

Cilvēkiem vajadzīga biedrošanās
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Plaši atveras redakcijas durvis 
un raitā, gandrīz jauneklīgā 
solī iesoļo pieredzējušākais 
no Garkalnes novada 
deputātiem – Romualds 
Kluss. Tostu un joku, pub-
likas uzstāšanās meistaram 
arī ir ko teikt pa cementu 
un tomātiem. Nez no ku-
rienes viņam tāds uzvārds 
trāpījies... klusītēm domāju. 
Rudai saulei slīpi spīdot logā, 
palmu zaru pavēnī esam ga-
tavi sarunai.

GNV: No kurienes Tu nāc?

Romualds: No Latgales.

Tad jau Tu māki latgaliski?

Un kā vēl māku!

Pasaki kaut ko?

Latgolē vispryšokās meiti-
nes!

Savu bērnību pavadīji vēl  
pirmskara Latvijā?

Izvaltas pagastā, Krāslavas 
rajonā dzīvojām viensētā. 
Mums bija naturālā 
saimniecība – govis, cūkas, 
aitas, zirgi bija. Uz Peipiņu 
skolu bija jāiet kādi 2 kilo-
metri. Jautri gāja, darījām 
visādas nebēdnības, bet uz 
skolu nevarēja tā vienkārši 
neiet. Kad pabeidzu Krāslavā 
vidusskolu mums bija 12 
eksāmeni. Nedomāju, ka 
mūsdienās bērniem grūti. 
Ko mēs darījām vasarā? 
Atpūtāmies? Arām, vācām 
sienu un strādājām visus 
lauku darbus. Tagad bērni 
saka, ka pārslogoti, nekā 
tāda.

Kā ar karu?

Tai laikā tikai retā vietā bija 
radio sakari. Par kara sākumu 
uzzināju, kad kaimiņiene 
dzenot savu raibo zirgu 
piestāja un paziņoja, ka karš ir 
sācies un Rīgu jau bombardē. 
Kad vācieši jau bija ienākuši, 
pats savām acīm redzēju, kā 
vienā kāpurķēžniekā bija iz-
cepti divi krievu zaldāti. Par 
laimi mūsu sādžai karš gāja 
garām.

Un ko pēc tam?

Pēc tam iestājos Latvi-
jas universitātē Inženier-
tehniskajā fakultāte. Studen-
tu laikos divus gadus dzīvoju 
tepat pāri dzelzceļam 
vecajās dzirnavās. Lejā 
tur koka tilts un ceļš, kad 
uzbūvēja jauno tiltu, dzirna-
vas nojauca. Tagad jau ne-

jauktu. Vairāk kā 200 gadu 
vecas bija, Brīvdabas muzejā 
vēl foto saglabājies. Atceros, 
varēju ar laivu aizirties līdz 
Juglai, paņemt aliņus un 
braukt atpakaļ. Tagad ve-
cupes aizbērtas, apkārtne 
mainījusies.

Pirmais darbs bija Krust-
pils ķieģeļrūpnīcā. Pēc tam 
strādājām Rīgā celtniecības 
montāžas un remon-
tu pārvaldē. Lielākoties 
remontējām cementrūp-
nīcas visā Baltijā un arī 
Krievijā. Tagad tehnoloģija ir 
mazliet savādāka, bet tad ce-
mentu ieguva no speciālām 
duļķēm, kuras laida caur 120 
metru garu cauruli. Ūdenim 
iztvaikojot veidojās tādas ne-
lielas granuliņas. Lai saliptu 
vienā masā, tās karsēja vairāk 
kā 1000 grādu temperatūrā. 
Pēc tam šo masu mala 
speciālās dzirnavās. Parasti 
no ierindas izgāja tieši šīs 
dedzināšanas krāsnis. Tad 
mūs no malu malām sasau-
ca un mēs remontējām. Ce-
menta rūpnīcas bija valstiski 
svarīgas.

Tad sešdesmit pirmajā pie-
dzima meita un vajadzēja 
meklēt dzīvesvietu. Mani 
uzaicināja uz Garkalnes 
(vēlāk Vangažu) dzelzsbe-
tona rūpnīcu un 13 gadus 
nostrādāju tur. Sāku kā 
remontētāju daļas vietnieks, 
beidzu kā direktora vienīgais 
vietnieks.

Manā pārziņā bija jauna 
ceha būvniecība. Jau-
nais gāzbetonu cehs bija 
lielāks pa visu rūpnīcu. Tas 
bija ļoti interesants laiks, 
jo sabrauca daudz mana 
vecuma speciālisti. Lai 
atrādītu Republikā svarīgām 
komisijām pirmo gāzbetonu, 
lējām mēs paši inženieri. 
Fabrikā darbs bija grūts un 
pārslogots, tāpēc nolēmu 
aiziet. Tad mani uzaicināja 
uz Siguldas dzelzsbe-
tonu rūpnīcu. Tur ražojām 
materiālus galvenokārt 
lauksaimniecības būvēm – 
cūku un govju kūtīm, visu kas 
vajadzīgs lauksaimniecībā. 
Septiņdesmitajos pārtikas 
programma bija svarīga. Gal-
venais izpildīt plānu, nevienu 
peļņa neinteresēja.

Un kā Jūs nokļuvāt novadā?

Līdz 90. gadam nostrādāju 
Siguldā. Tad Kārlis Cīrulis 
uzaicināja strādāt Garkalnes 
pagastā par inženieri. Kopš 
tā laika mētājos pa novadu. 
Kad atnācu jau te bija Šmite 

Rūta, tad atnāca arhitekts 
Juris Spolis. Tas bija savādāk, 
nekas nebija sakārtots un 
vajadzēja darīt visādus dar-
bus.

Piemēram, vienudien 
priekšsēdētājs izsauc un 
saka, ka jāapbērē Langstiņos 
nomiris jauns cilvēks.

Jābrauc uz morgu, jāatdod 
drēbes, jāatrod zārks. 
Mirēja 90 gadus vecās 
mammītes griba bija, lai dēlu 
pirms rakšanas aizved uz 
pareizticīgo klosteri Krišjāņa 
Barona ielā apstāvēt. Tad arī 
pats ar savu veco auto vedu, 
pie vārtiem uz ielas dabūju 
3 puišus, kas palīdz zārku 
aiznest. Nākošajā dienā vedu 
uz Baltezera kapiem. Beigās 
mammīte uzlika polšu. Arī 
ar tādu darbu esmu no-
darbojies. Bet novadā mēs 
sākumā bijām tikai divi, sākās 
būvniecība un kļuvu par 
būvinspektoru.

Kā tu izdomāji kļūt par 
deputātu?

Mani uzaicināja.

Tev gan vaicās, ka tevi 
vienmēr uzaicina.

Jā, mani vienmēr uzaicina. 
Un es arī piekritu.

Juti, ka vari kaut ko vērst uz 
labu?

Ja es kaut kam pieķeros, 
man gribas izpildīt tā, lai 
pašam nebūtu kauns cilvēku 
priekšā. Gandarījums, ja izdo-
das. Patīk sākt jaunus darbus, 
bet cilvēkiem vienmēr liekas, 
ka nevajag, ka visam jāpaliek 
kā bijis. Viss būs sliktāk. Man 
patīk pārmaiņas.

Un ja ir kaut kas iesākts, tad 
jāpabeidz. Mans princips – 
nedrīkst cilvēkus piemānīt, 
ja apsoli, tad solītais jāpilda. 
Savā laikā man tas izdevās, 
šodien kā deputātam tas 
ir kolektīvs jautājums un ir 
grūtāk. Tik un tā necenšos 
solīt to, ko nevar izdarīt.

Kas tev vēl bez darba lietām 
interesē?

Esmu mednieks. Man patīk 
mežs un dzīvnieki. Mums 
te nav zvēri – lauva ir zvērs.  
Alnis, zaķis... viņi baidās –  
tie ir meža dzīvnieki.

Tad zvērs ir tas, kurš nebaidās?

Tas, kurš pats uzbrūk, tas 
ir zvērs! Mums te ir meža 

dzīvnieciņi – ezīši, zaķīši vai 
stirnas.

Esmu arī lauksaimnieks. Man 
ir liels dārzs 1800 m2, divi lauki 
ar kartupeļiem. Piecas kastes 
noraku. Man ir siltumnīca. 
Šogad laba tomātu un gurķu 
raža. Bet vislabāk man pado-
das dilles – pa visu lauku kā 
nezāles aug. Vēl mums ir trīs 
stādi ar vīnogām.

Ko tu domā par latviešiem?

Domāju, ka latvieši pa laikam 
tādi stūrgalvīgi. Piemēram, 
Siguldā mums kolektīvā 
kādi 30% bija krievvalodīgie.  
Atmodas lakā daži teica – 
tagad mēs tos krievus dzīsim 
ārā. Es teicu, ka kamēr es te 
būšu – nedzīsiet. Tad mani no 
Siguldas izbalsoja un padzi-
na. Vēl jo projām domāju, 
ka šodien krievi nav mūsu 
ienaidnieki. Viņi ir tādi paši 
cilvēki kā mēs – grib dzīvot 

pārticīgi, strādāt, bērnus 
audzināt un just, ka viņiem 
ir nākotne šeit Latvijā. Arī 
starp viņiem ir profesionāļi. 
Es uzskatu, ka vajadzētu 
visiem likt galvas kopā, ne-
vis otram bāzt sprunguļus 
riteņos. Daudz labāk kā 
ķīnieši mūsu mentalitātei 
piedien krievvalodīgie – balt-
krievi, ebreji, ukraiņi – viņi 
šeit dzīvo un Krievijā viņus 
vairs nepieņem. Viņi jau ir 
mainījušies. Nu ko var darīt, 
ja mēs neprotam mācīt to 
valodu.

Kāds būtu Tavs vēlējums 
lasītājiem?

Lai mēs būtu draudzīgi, viens 
otram palīdzētu... tas pats 
galvenais.

Paldies Romuald un lai Tev 
veicas darbos!

Elīna Bauze-Krastiņa
GNV

Visiem likt galvas kopā
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VI Starptautiskais horeogrāfiskās mākslas  
festivāls „Sozhski Karagod” Baltkrievijā

Jau sesto reizi viesmīlīgā 
Gomeļas pilsētā pulcējās viesi 
un deju meistari, dejotāji no 
ārpus robežām un Baltkrievi-
jas, lai parādītu savu mākslu, 
iegūtu jaunu, nenovērtējamu 
pieredzi, jaunus draugus un 
atbalstītājus.

Šis festivāls ir pielīdzināms 
mūsu lielajiem deju svētkiem.
Festivāla ietvaros norisinājās 
konkurss, koncerti brīvdabā, 
lielais atklāšanas pasākums 
stadionā, krāšņs gājiens, 

uguns šovs „Fire fast”, salūti, 
izklaidējošā programma 
jauniešiem. Tas viss notika 
vienlaicīgi ar Gomeļas pilsētas 
svētkiem. Visa pilsēta virmoja 
svētku noskaņā. Gomeļa ir 
otra lielākā pilsēta Baltkrievijā.

Festivāla konkursā piedalījās 
9 kolektīvi no Baltkrievi-
jas, 9 kolektīvi no Krievijas 
federācijas, 3 kolektīvi no 
Ukrainas, 3 kolektīvi no Latvi-
jas, un pa vienam kolektīvam 
no Igaunijas, Francijas, Moldo-

vas. Savukārt ap 60 kolektīvu 
piedalījās tikai kā dalībnieki 
festivālā brīvdabas koncertos.
Konkursa nominācijā – Tau-
tas skatuves deja – I vietu 
ieguva mūsu draugi no Igauni-
jas, II vietu ieguva Senioru 
deju kolektīvs „Baltābele”no 
Berģu kultūras nama – Latvi-
jas. Savukārt III vietu ieguva 
deju kolektīvs „Odziņa” no 
Latvijas.

Jau pirmajā dienā, iebrau-
cot Gomeļā, knapi paspējuši 

atrādīt savu prezentācijas un 
konkursa programmu festivāla 
galvenajam režisoram, kad jau 
pie durvīm gaidīja televīzija un 
korespondenti. Visur, kur vien 
gājām, cilvēki bija ļoti sirsnīgi, 
viesmīlīgi un izpalīdzīgi. 
Skatītāji, kuri „Baltābeli” 
atceras jau no iepriekšējā 
konkursa, interesējās, kurās 
vietās uzstāsies seniori.

Liela interese bija par latviešu 
tautas tērpiem. Tērpos 
staigājām divas dienas, tādēļ 
tikām daudz fotogrāfēti.

Interese par Baltijas valstu 
kultūru bija ļoti liela, jo pašiem 
Baltkrieviem šobrīd šī sfēra 
ir nesakārtota, folklora ir 
sajaukta ar padomijas laikā 
uzstādītajām prasībām, būt 
visam baletmeistaru līmenī. 
Folkora ir gandrīz pazudusi.

Preses konferencē tika vērtēta 
pati festivāla norise, veiktas 
diskusijas par jaunām idejām 
nākošā festivāla uzlabošanai 
organizatoriskos jautājumos, 
kolektīvu sadraudzības 
pasākumos, kā arī meklētas 
idejas kā stiprināt un pacelt 
Baltkrievijas tautas tradīcijas 
jaunā līmenī, lai skatītājiem 
un pašiem baltkrievu 
dalībniekiem būtu intere-
santi. Savā pieredzē un idejās 
dalījās arī Latvija. Baltkrievijā 

ir zināms par Latvijas tautas 
kultūras saglabāšanas stip-
ro tendenci, tādēļ viņi īpaši 
centās ieklausīties mūsu 
sniegtajos padomos.

Baltkrievijā seniori nedejo. 
Tikai pēdējos trīs gados (pēc 
Latvijas senioru deju kolektīva 
„Baltābele” piedalīšanās 
konkursā 2008 gadā) ir 
izveidojušās nedaudz seni-
oru grupas, kuras gan dzied, 
gan dejo. Tādēļ publikas 
uzmanība mūsu senioriem 
bija nenovērtējama. Aplausi 
skanēja ar ovācijām. 

Arī apbalvošanas noslēguma 
koncertā, kad „Baltābeles” vīri 
vairs nedejoja, bet tikai uznāca 
uz skatuves ar spieķīšiem, 
sievas nodejoja „Kreicburgas 
polku”, ovācijas bija skaļas, 
skaļas un dejotājiem saskrēja 
asaras acīs. Šo sajūtu dēļ, 
„Baltābeles” dejotāji ir ar mie-
ru dejot pat klibi būdami.

Lielu paldies izsakām visai 
Garkalnes novada Domei par 
sniegto atbalstu, lai nokļūtu 
uz šo konkursu – festivālu. Par 
doto iespēju nokļūt nedaudz 
citā pasaulē! Es ceru, kad mēs – 
„Baltābeles„ dejotāji esam 
sevi pierādījuši godam!

Liene Gailāne,
Senioru deju kolektīva 

„Baltābele” vadītāja 

No 31. jūlija līdz 7. augustam 28 Garkalnes novada bērni ar Garkalnes novada atbalstu piedalījās vides 
izglītības nometnē „Ūdens mums visapkārt”.  Nometnes laikā bērni mācījās visu par ūdeni: pētīja 
sastāvu, ūdens ciklus, zīmēja, apgleznoja, muzicēja, apmeklēja ūdens attīrīšanas staciju „Daugava”, 
Rīgas HES, vides nodarbības Ķemeru nacionālajā parkā, pētīja ūdens dzīvniekus un kukaiņus Slokas 
ezerā un jūrā. Laika apstākļi mūs lutināja, ka gandrīz katru dienu varējām peldēties Ķekavas upītē, 
pabūt zem ūdenskrituma, doties tuvākos un tālākos pārgājienos, gan pa Daugavas veco gultni uz Doles 
salu, gan ciemos pie zvēriņiem uz privāto mini Zoo saimniecību „Līči”. Dienas bija intensīvi piepildītas, 
tad, kad pienāca pēdējā nometnes diena, likās, ka 8 dienas ir palidojušas vēja spārnos. 

Bērni uzzināja ne tikai daudz jauna, bet mācījās būt draudzīgi, tikt galā ar savām mantām, kļuva 
patstāvīgaki, mācījās rūpēties viens par otru. To īpaši varēja redzēt nakts trasītē, kad lielākie bērni 
uzmanīja mazākos, lai kopīgi veiktu uzdevumus un tiktu pie pirātu dārgumiem. 

Liels paldies vecākiem, kas uzticējās mums, skolotājām, un palaida savus bērnus uz nometni. Kādam tā 
bija pirmā reize, kad tik ilgi bija prom no mājām, kādam pārdzīvojums bija tikt galā ar savām mantām. 
Paldies Garkalnes novada Domei un Sociālo lietu komitejas vadītājam K. Bružukam, kas saprot, cik 
svarīgi ir bērniem pabūt citur, šoreiz Ķekavā, vasaras vides izglītības nometnē „Ūdens mums visapkārt”. 

Cerot uz sadarbību nākotnē, nometnes vadītaja Anda Knospiņa
 

Dzīve aiziet vizēdama

3. oktobrī plkst. 19.00 Berģu k/n senioru deju kolektīvs “Baltābele” uzņem jaunus dalībniekus.  
Priecāsimies, ja nepakautrēsies atnākt arī kungi! Informācija: liene.gailane@inbox.lv vai 2918 7242.

Atzīmējot septembra dzejas  
d i e n a s ,  G a r k a l n e s 
Jaunsudrabiņa piemiņas 
i s t a b ā  D ā m u  k l u b s 
“Pīlādzītis” kopā ar Garkalnes 
skolas bērniem dalījās Jāņa 
Jaunsudrabiņa dzīves izjūtā. 

Garkalnes vēstis rod iespēju 
arī lasītājiem iepazīt ideālistu, 
mazliet smeldzīgo mīlētāju.

* 

Dzīves rudens

Rudenī pīlādzim   
Kad pagalms saules pilns,
Nāk otrais ziedu vilnis.
Rai rīdi rim!
Tā dzīves rudenī
Mazs meitēns, pīlādzīt,
Var vīru mīlā dzīt.
Rim raidi rī!

Lai tu kādus dubļus bristu,
Sirdi mūžam turi tīru.
Rētu, vakar naidā sistu,
Šodien labāk aizmirst raugi.
Kas ir sāpes, mīļie draugi?
Sāpe izsāp sāpēdama.
Dzīve aiziet vizēdama,
Ja vien sirdi turi tīru. 

*
Tev, kas mani lolojusi
Maigāk nekā mātes rokas,
Kad vēl mazs un vājš es biju;

Tev, kas remdi manas mokas,
Kad es nāku tavā mierā
Dziļi ievainotu sirdi;
Tev, kas mani vienmēr sveici,
Manu balsi labprāt dzirdi,
Kad es līksmi gavilēju;
Tev lai visas baltās liesmas,
Pati ko man sirdī dedzi, –
Tev lai visas manas dziesmas. 

Kā sniegi kalnu galotnēs

Kā sniegi kalnu galotnēs
Lai mūžam balti būtu mēs.

Pirms saules jau tie iedegas
Un sārtā zeltā blāzmojas.

Kad lejas smaga krēsla klāj,
Vēl viņi kvēlot nenostāj.

Kaut bieži viņi dienvidos
Gaist zili baltos debešos.

Drīz tomēr miglas atstās tos
Un viņi sauli atstaros.

Kā sniegi kalnu galotnēs
Lai mūžam balti būtu mēs.

Foto: 
garkalne.lv/foto
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Jaunais mācību gads Garkalnes vidusskolā
1. septembrī mīļi un sirsnīgi savus bērnus sagaidīja Garkalnes vid-
usskola. Šogad tajā mācības uzsāka 32 pirmklasnieki, kurus laip-
ni sagaidīja klases audzinātājas - 1.a Ņina Kārkliņa un 1.b Kristīne  
Kristapa.

Paralēli savam galvenajam pienākumam – mācību darbam – skolēniem 
tiek piedāvāta plaša interešu izglītības programma: dziedātgribošie 
var apmeklēt ansambļus (1.-4.kl. un 5.-9.kl.), aktīvākie – līnijdejas (1.-
4.kl.un 5.-9.kl.), krāsas jaukt un nea izmirstamas ainas veidot vizuālās 
mākslas pulciņā (1.-9.kl), amatu prasmes attīstīt lietišķās māksla 
pulciņā (3.-4.kl.),savu veiklību un izturību trenēt sporta (1.-2.kl.) un 
sporta spēļu (3.-11.kl.) pulciņā, bet raitu dejas soli ritināt tautas deju 
pulciņā (1.-7.kl). Tepat  ir iespējams mācīties arī dažādu mūzikas in-
strumentu spēli un attīstīt mākslinieciskos talantus Berģu Mūzikas un 
mākslas skolā.

Garkalnes vidusskola aktīvi turpinās sadarboties ar saviem draugi-
em – Kerdlas ģimnāziju (Igaunijā) un Meškuiču ģimnāziju (Lietuvā). 
Jau oktobrī paredzētas pirmās kopīgās sporta sacensības Lietuvā. 
Latvijā tautas deju dejotāji aizsākuši draudzību ar Lubānas un Vents-
pils dejotājiem – paredzēti vairāki kopīgi pasākumi visa mācību gada 
garumā. Ceram, ka šis mācību gads gan skolēniem, gan skolotājiem 
būs veiksmīgs, radošiem panākumiem un sasniegumiem bagāts!

Jaunais mācību gads Mūzikas un Mākslas pamatskolā
Skolas bērniem sācies lielais Zinību laiks, un tikpat satraucošs tas ir vecākiem un skolotājiem. Patiesībā 
mēs visi – gan tie, kas sāk skolas gaitas, gan arī tie, kas sen nevienu skolu vairs neapmeklē, septembrī 
sāk izjust tādu kā skolas nemieru. Mums visiem sācies jauns un atbildīgs darba cēliens. Novēlu skolēniem- 
mācītiesprieku, skolotājiem – apzināties savu sūtību un nezaudēt sirds degsmi, bet vecākiem – izturību 
nebeidzamās rūpēs par saviem skolas bērniem.
Arī Berģu Mūzikas un mākslas pamatskolā ir sācies kārtējais mācību gads. Ir veiksmīgi nokomplektētas vi-
sas klašu grupas, klāt pienākušo ir vairāk nekā aizgājušo no skolas,t.s. 9.klases absolventi. Uz 1.septembri  
pamatskolā - 139, mūzikā un mākslā - 138, pirmskolā -  127 audzēkņu. Arī skolas kolektīvs ir kupls - 73 t.s. 
pedagogi un skolas tehniskie darbinieki.
Šajā mācību gadā bez pamatizglītības, profesionālās pilnveides un pirmskolas izglītības programmām skola 
piedāvā plašu interešu izglītības programmu, tie ir dažādi pulciņi – sporta spēles 1.-4.kl un 5.-9.kl, ansamblis 
1.kl. un 5.-9.kl, koris 2.-4.kl., tautiskās dejas 1.-4.kl., keramika 1.-4.kl., vizuālā māksla 1.-4.kl., kā arī maksas 
sporta pulciņi – futbols, taekvando. Skola piedāvā arī fakultatīvās nodarbības – informātikā, angļu valodā, 
krievu valodā, matemātikā un fizikā. Piedāvājam pagarināto dienas grupu līdz plkst.19.00.
Mūsu sākumskolas audzēkņiem ir iespēja apmeklēt baseinu Ulbrokas sporta kompleksā. Protams, ka liels 
prieks par mūsu skolas oranžo autobusiņu, kurš ved bērnus uz skolu un no skolas, bet pārējiem audzēkņiem, 
kuri izmanto 28. pilsētas maršruta autobusu, tiek kompensēts e-talons.
Un daudz no tā mēs nevarētu īstenot, ja mums nebūtu tik liela atbalsta no Garkalnes novada Domes. Paldies 
viņiem par lielo sapratni un atbalstu ikdienas darbā!      

Mīļie kolēģi! Sveicot Skolotāju dienā, mūsu profesionālajos svētkos, vēlos uzrunāt ikvienu no Jums, lai 
pateiktu paldies par Jūsu godprātīgo un pašaizliedzīgo darbu, mācot un audzinot skolēnus!

Bagātu rudeni un saulainu atvasaru vēlot, Ilze Briņķe

Sākot jauno gadu skolās

Pirmajā septembrī Garkalnes novada Domes priekšsēdājs Mārtiņš Bauze-Krastiņš izvteica gandarījumu, ka  kolhoza tradīcijas mūsu skolās izzūd  
un tā vietā atdzimst kultūras vērtības, kurās latvieši izsenis ir bijuši neparasti talantīgi. Priekšsēdētāja vietnieks Kārlis Bružuks ir lepns  

par mūsu skolās paveikto. Bērniem un skološanā iesaistītajiem Dome šogad novēl daudz labu atklājumu!

Ziedošās Dzejas dienas
Jau 46 gadus septembrī dzeja tiek celta tronī, kad ne tikai Rīgā, bet arī citviet Latvijā dzeju runā, 
iestudē, animē, izdzied, tai izsit un iesit ritmu, to glezno, ietērpj citās drānās.

Arī Berģu Mūzikas un mākslas pamatskolā septembrī var iebrist dzejiskās puķu pļavās – 
gan ziedošās, gan dziedošās, gan kustīgās un lustīgās, gan mazliet smeldzīgās un pārdomu 
pilnās, kas apstādinātas foto mirklī. Šogad Dzejas dienas priecē skolēnu atnestās rudens ziedu 
kompozīcijas, kā arī apskatāmā fotoizstāde „Visapkārt zeme zied”, par ko īpašs paldies 6. klases 
skolniecei Līvai Beļinskai un 3. klases skolniecei Egijai Riekstiņai-Dolģei. 

20. septembrī Dzejas dienas pasākumā 1.-9. klašu skolēni iejutās izmeklētāja Capa un Capienes 
lomā, lai atrastu un noteiktu pēc A. Sakses pasaku fragmentiem pazudušās puķes. Tāpat varēja 
iemēģināt roku veiklību tērpa modelēšanā, jo kādam plaukstošam dzejolim, lai krāšņi uzziedētu, 
bija nepieciešams to izlasīt un radīt tērpu. Kamēr skolēni zīmēja, līmēja, grieza, rakstīja, pārrakstīja, 
klašu audzinātāji un citi skolotāji iebrida puķu pļavā, uzspēlējot spēli „Bitīt, matos!”. Kad atrastā 
puķe ietērpta, tā var doties un izrādīt sevi arī citiem. Katra klase sagatavoja priekšnesumu, kurā 
cildināja krāšņi ziedošo vārdu – runāja dzeju, dziedāja, gāja rotaļā, izspēlēja skeču, rādīja „mēmos 
ziedus”. Paldies skolēniem, vecākiem, klašu audzinātājiem par ziedošajām Dzejas dienām!

Ieva Križevica

Divus gadus mūsu skola iesaistījās ESF un LR IZM projektā 
„Dabaszinātnes un matemātika”. 23. augustā Garkalnes vidusskolā 
pulcējās daudzi reģiona - Siguldas, Krimuldas, Sējas, Ādažu, Carnika-
vas, Stopiņu, Ķekavas, Saulkrastu novadu – fizikas un matemātikas 
skolotāji, lai kopīgi iepazītos ar materiāliem, paši mācītos spēlēt mācību 
spēles. Spēles skolotājiem mācīja spēlēt mūsu skolas skolēni Laura 
Gedroviča, Laura Brenda Dambe, Kārlis Rudāks, Emīls Garančs, Harijs 
Jekševics, Madara Kudiņa, Maruta Krišjansone. Viņiem tā bija jauna 
un interesanta pieredze, jo ne jau katru dienu skolēni māca skolotājus 
jaunām prasmēm.

27.augustā mūsējie  prezentēja savas prasmes Dailes teātrī, kur 
visiem interesentiem tika dota iespēja iepazīties ar fizikas zināšanu 
nepieciešamību sadzīvē. Laura un Zane rosināja iepazīt elektrības 
vadītājus un nevadītājus kā arī izstrādāt drošības noteikumus darbam 
ar dažādu sadzīves elektrotehniku, turpretī Emīls un Kārlis iepazīstināja 
ar to kā, izmantojot piedāvātos interaktīvos mācību materiālus, 
dabaszinātnes un matemātiku papildus var mācīties paši skolēni.

Matemātikas skolotāja Inese Muižniece

Dabaszinātnes 
un matemātika
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Izmaiņas transporta kompensāciju  izmaksās  
Garkalnes novadā dzīvojošiem skolēniem

Uz 2011. gada 30. augusta 
Domes sēdi priekšsēdētāja  
vietnieks Kārlis Bružuks (ZZS), 
bija sagatavojis priekšlikumu, 
ka visiem bērniem, no 
trūcīgām, maznodrošinātām 

Pret šādu priekšlikumu asi 
iestājās deputāts Pēteris 
Salenieks, motivējot, ka tas 
esot iemesls Garkalnes no-
vada bērnu aiziešanai uz 
citām skolām, ārpus novada. 
Rezultātā tika pieņemts 
lēmums, ka kompensācijas 
tiks piešķirtas tikai tiem 
skolēniem, kas mācās 
Garkalnes novada izglītības 
iestādēs 100% apmērā. Līdz 
ar to ir atcelts iepriekšējais 
2010. gada 29. septembra 
lēmums „Par braukšanas 
izdevumu kompensāciju 
vispārējās izglītības iestādes 
audzēkņiem”. 

Pieņemtais lēmums nozīmē 
sekojošo – Berģu Mūzikas 
un mākslas pamatskolas 
un Garkalnes vidussko-
las bērni, var saņemt 100% 
kompensāciju transporta 
izdevumiem uz un no sko-
las. Šobrīd Berģu Mūzikas un 

mākslas  pamatskola ir iesnie-
gusi audzēkņu sarakstu, ku-
riem ir nepieciešami e-taloni. 
Garkalnes Dome ir noslēgusi 
līgumu ar „Rīgas satiksmi” 
un šie e-taloni tiks papildināti 
automātiski. Par transporta 
izdevumiem, kas radušies 
par septembra mēnesi 
var saņemt kompensāciju 
Garkalnes novada Domē 
iesniedzot čeku un izziņu 
no skolas. Skolēniem, kuri 
nelieto „Rīgas satiksmes” 
transportu ir jāvēršas domē 
individuāli ar čekiem un 
skolas izziņu, lai saņemtu 
kompensāciju. 

Pārrunājot ar Garkalnes 
Domes priekšsēdētāju M. 
G. Bauzi Krastiņu (ZZS) ir 
panākts kompromisa variants 
attiecībā uz tiem bērniem, 
kas mācās ārpus Garkalnes 
novada, lai atbalstītu sociāli 
neaizsargātos iedzīvotājus. 

un daudzbērnu ģimenēm, 
kuri mācās ārpus Garkalnes 
novada tiks saglabātas trans-
porta kompensācijas attiecīgi 
pamatskolai 100% apmērā, 
vidusskolai 50% apmērā. 

Līdz ar to aicinām visas 
trūcīgo, maznodrošināto un 
daudzbērnu ģimenes, kurām 
ir nepieciešams atbalsts 
transporta kompensācijām 
uz skolām ārpus Garkalnes 
novada, vērsties Domē  ar 
iesniegumu, izziņu no sociālā 
dienesta un izziņu no skolas, 
lai izvērtētu katru gadījumu 
individuāli un piešķirtu, 
transporta kompensāciju 
skolēnam. 

Iesniegumu adresēt Domes 
priekšsēdētāja vietniekam 
K. Bružukam. Iesniegumi 
tiks izskatīti Sociālo lie-
tu, komunālo un drošības 
jautājumu komitejā un 
Domes sēdē. Jau šobrīd ir 
saņemti vairāki iesniegumi, 
kas ir komitejā atbalstīti un 
ir paredzētas kompensācijas 
50% apmērā uz 2011./2012. 
mācību gadu.

GNV

Turpinot aizsākto tradīciju, katru gadu nosakot un novembrī, godinot 
Garkalnes novada iedzīvotājus, kas ar savu darbu, dzīves veidu, izpalīdzību vai 
kādi citādi ir pelnījuši kļūt par Garkalnes novada gada cilvēku, aicinām visus 
iedzīvotājus iesniegt savus kandidātus šī titula pretendentu izvirzīšanai, 
nominēšanai un iekļaušanai goda grāmatā. Kandidātu pieteikšana līdz 
2011. gada 14. oktobrim, sūtot uz e-pastu kultura@garkalne.lv vai pa pastu: 
Garkalnes novada Dome, Brīvības gatve 455, Rīga, LV 1024. 

Sūtot kandidātu pieteikumus, lūgums norādīt šīs kandidatūras nopelnus un īsu 
aprakstu par kandidātu. Gadījumā, ja tiks saņemts liels pretendentu skaits no 
14. oktobra novada mājas lapā notiks balsojums par izvirzītiem kandidātiem.

„Padebešos” tiks uzstādītas jaunas ceļa zīmes

Informēju Upesciema „Padebešu” iedzīvotājus, ka 
sakarā ar uzsāktās trešās kārtas būvniecību ir saņemtas 
vairākas sūdzības par smagās tehnikas kustību pa 
Magoņu, Rasenes un Irbenāju ielām. Lai to novērstu, „Garkalnes 
komunālserviss” uzstādīs jaunas ceļa zīmes –   “Kravas automobiļiem braukt 
aizliegts”. Gadījumā, ja iedzīvotāji pēc zīmju uzstādīšanas konstatē kravas 
automašīnu kustību pa „Padebešu” teritoriju, lūdzu vērsties pašvaldības 
policijā. Pašvaldības policijas tālrunis 67998590, 25411811 (darba dienās no 
9:00 - 17:00) Brīvdienās un pēc darba laika – Saulkrastu iecirkņa dežūrdaļa 
76950350

Garkalnes Domes priekšsēdētāja vietnieks Kārlis Bružuks (ZZS)

„Gada cilvēka” izvirzīšana

Labdien! Esmu Berģu  
Mūzikas un mākslas pamat-
skolas (turpmāk skolas) 
bibliotekāre. 

Septembrī sāku apmek-
lēt kursus „Skolas 
bibliotēkas darbība jau-
najos ekonomiskajos un 
administratīvajos apstā-
kļos”. Kursi ir ES projekta 
finansēti, tos īsteno Latvijas 
Nacionālā bibliotēka. Lek-
tori ir pieredzējuši bibliotēku 
zinātnes un pedagoģijas  
speciālisti. Esot kopā ar citi-
em skolu bibliotekāriem no 
18 skolām, radās pārdomas.

Garkalnes novadā ir 
labvēlīga attieksme pret 
bibliotēkām un izglītību.

Kursos darbs noritēja grupās 
un mūsu grupa prezentēja 
tieši mūsu skolas bibliotēkas 
modeli. Laikā, kad visā 
valstī tika iznīcinātas sko-

las bibliotēkas, mūsu skolas 
bibliotēka tika atjaunota. 
Bibliotēka tika labiekārtota 
jaunās telpās, atbilstoši 
skolas specifikai. Lasītāji ir 
pamatskolas skolēni, peda-
gogi, mākslas un mūzikas 
programmu audzēkņi un 
paši mazākie – pirmsskolas 
bērni. Tāpēc bibliotēkā ir 
iekārtota lasītava, spēļu ista-
ba, rotaļu stūrītis ar mīksto 
paklāju. Grāmatu plaukti 
ar pamatfonda grāmatām 
un atsevišķa telpa mācību 
grāmatām. 

Bibliotēka ir savienota ar 
mākslas skolas telpām. 
Bibliotēkā tiek rīkotas 
tematiskās izstādes, izlikti 
bērnu radošie darbi. Pavasarī 
tika rīkots makulatūras 
vākšanas konkurss. Kopumā 
savācām vairāk par 1600 kg. 
Par iegūto naudu tiek pirk-
tas spēles bērniem.

Paldies par skolas bibliotēku, 
bet kas būtu bibliotēka bez 
grāmatām? Klausoties citu 
bibliotekāru bēdu stāstos, ka 
nepietiek naudas grāmatu 
iegādei, mēs varam pateik-
ties par to, ka mūsu skolas 
bibliotēkā regulāri tiek pirk-
tas jaunākās, labākās bērnu 
grāmatas un metodiskie 
līdzekļi pedagogiem, atjau-
notas un atbilstoši jauna-
jem standartiem nomainītas 
mācību grāmatas, abonēti 
laikraksti un žurnāli, pirktas 
notis un mākslas grāmatas. 
Atpūtas brīžiem nopirktas 
galda spēles, puzles, krā-
sainie zīmuļi, flomāsteri u.c.

Bibliotēka jau otro 
gadu piedalās lasīšanas 
veicināšanas programmā 
„Bērnu un jauniešu žūrija”. 
Salīdzinot ar situāciju citās 
bibliotēkās, kurās nav 
nopirkta neviena šīs pro-

grammas grāmata, mūsu 
skolai ir pat divi komplek-
ti – viens skolas bibliotēkā 
un otrs Upesciema Tautas 
bibliotēkā. Lielu pateicību 
izsakām par iespēju 
čaklākajiem lasītājiem 
apmeklēt Nacionālā teātra 
izrādes – „Karlsons, kas 
dzīvo uz jumta” un „Princis 
un Ubaga zēns”.

Mēs esam to sko-
las bibliotēku skaitā, 
kuras grāmatas ievada 
elektroniskajā grāmatu kata-
loga „Alise” programmā. 
Skolā ir pieejama datu bāze 
„Letonika”.

Skolas bibliotēkai ir svarīga 
loma, lai skolēns prastu 
orientēties informācijas 
plūsmā, izvēlēties labāko, 
šķirot un atlasīt. Spētu 
radoši strādāt, ne tikai 
nokopēt tekstu un ielikt 

savā darbā Tas ir aktuāli vei-
dojot zinātniski pētnieciskos 
darbus un projektus. 
Skolēni jau skolas bibliotēkā 
apgūst prasmes, kuras ir 
nepieciešamas publiskajās 
un augstskolu bibliotēkās. 
Mācību priekšmetu skolo-
tājiem bibliotēkai ir jākļūst 
par atbalsta punktu, lai 
varētu ieteikt skolēniem 
papildus literatūru mācību 
priekšmetu apgūšanai. 
„Lasīšana ir veids, kā at-
mosties, kā sakārtot ap sevi 
pasauli un atrast tajā pašam 
sevi” I. Zandere.  Katrs 
lasītājs ir mīļi gaidīts skolas 
bibliotēkā!

Paldies Garkalnes novada 
Domei par sniegto atbalstu 
skolas bibliotēkas darbā un 
ceram uz turpmāko atbalstu!

Iveta Krišjāne,
Berģu Mūzikas un mākslas  

pamatskolas bibliotekāre 

Paldies par skolas bibliotēku
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 Skaisti zied kapa puķes
Sidrabiņa ziediņiem;
Tur guļ mana māmuliņa,
Villanites audejiņa.

Novadā reģistrēti  
mirušie:

Tekla Krieviņa

  10.02.1915. - 
13.09.2011.

Čuči, guli, mazbērniņ,
Es tecešu puķitês;
Es tev puķes salasišu,
Šūpuliti appuškošu.

Novadā reģistrēti 
dzimušie:

Iļja Rakovs   
08.08.2011.

Adriana Ērgle  
22.08.2011.

Uģis Platacis   
30.08.2011.

Kevins Adrians Diks 
04.09.2011.

Pašvaldības SIA „Garkalnes Komunālserviss” informē, ka 
2011. gada 5. oktobrī ir plānots pārdot automašīnu KIA  
SEPHIA, 1. reģ.datums 1998. g., benzīns, bez tehniskās ap-
skates, šī gada februārī noņemta no uzskaites, rūsējusi, bet 
brauc. Minimālā pārdošanas cena ir 200 Ls + PVN. Interesen-
tus lūdzu zvanīt pa tālruni 26616679, vai rakstīt uz e-pastu: 
info@grakalnesks.lv Ja pieteiksies vairāki pircēji, tiks rīkota 
izsole starp šīm personām.      

Par detālplānojuma apstiprināšanu 
(zemesgabals atrodas ciema Bukulti teritorijā starp Ādažu 
ielu, Ošu gatvi un Lielo Baltezeru)

Garkalnes novada domes 2011.gada 30.augusta sēdē (sēdes 
protokols Nr.10, 13.§) nolēma: 
1. Apstiprināt detālplānojumu Garkalnes novada nekustama-
jam īpašumam „Mētras”, kadastra Nr. 8060-002-0017;
2. Izdot saistošos noteikumus Nr.5-dp “Par nekustamā 
īpašuma „Mētras”, kadastra Nr. 8060-002-0017, apbūvi”. 
 Ar detālplānojumu „Mētras” var iepazīties Garkalnes 
novada būvvaldē apmeklētāju pieņemšanas laikā: pirmdienās 
no plkst. 11.00 līdz 19.00, ceturtdienās no plkst. 9.00 līdz 
17.00. Informācijai t.67800915.

Viena prece
par brīvu!
Nāciet iepirkties 
manā veikalā,
Garkalnē,
Vidzemes šos. 1B!
           
Ja Tavā pirkumā būs vairāk par 5 dažādām precēm, un to 
summa pārsniegs 5 latus, tad pirkuma lētāko preci saņemsi 
par brīvu.* Pirms pārdevēja sāks norēķinu par precēm, 
atgādini, ka esi GARKALNIETIS.

Pasākums spēkā visu oktobra mēnesi.                                                                                    
Valdis Tomsons mob.tālr. 2925 8256

*Pasākumā nepiedalās akcijas preces, tabakas izstrādājumi  
un telefona priekšapmaksas kartes.

Kā rudzu maize 
Ir bijušas dienas,
No kurām rieciens griezts
Gan salds, gan sūrs.
Nu tās kā vārpas
Smagos kūļos sienas
Un gaismas gados
Staro dienu pūrs. 50 gadu kāzu jubilejā 

Gintu un Valdi
Lomonovskus

sveic Garkalnes novada Dome,
Pensionāru padome un

rokdarbu pulciņš “Strauts”

Kultūras nams „Berģi” piedāvā

Datums Laiks Pasākums
P. 30.09. 20.00 Pasaules skolotāju dienai veltīts koncerts.  

Sveicam bijušos un esošos novada skolotājus!
S. 01.10. 16.00 Deju kolektīva „Baltābele”, „Saules Bērni” un vokālā 

ansambļa „Strauts” koncerts „KĀ MUMS GĀJA 
VĀCZEMĒ”. Godinam novada seniorus Starptautiskajā 
veco ļaužu dienā! 

S. 05.11. Garkalnes Treniņturnīrs Bayblade. 
P. 11.11. Lāčplēša diena
S. 12.11. Draudzības koncerts. Dejo DK „Ritenītis”, „Greizie 

rati” un viesu kolektīvi. 
Ieeja bez maksas

C. 17.11 19.00 Latvijas Republikas proklamēšanas dienai  
veltīts svētku pasākums. 
Ieeja ar ielūgumiem.

S. 19.11. Starptautiskais Bayblade turnīrs. Baltijas čempionāts.
P. 25.11. DK „Ritenītis” jauno dalībnieku uzņemšanas  

ceremonija. Ieeja ar ielūgumiem.
Sv. 11.12. Otrās adventes koncerts – uzvedums. Piedalās 

„Ritenītis”, „Baltābele”, „Greizie rati”, „Strauts”  
un „Pasaciņa”.

S. 17.12 Ziemassvētku pasākums novada bērniem 
„Un es gāju budēļos”.
Ieeja bez maksas visiem novada bērniem

Sv. 18.12. Dievkalpojums.
Trešās adventes koncerts. 
Gunārs Kalniņš un GG Choir.

Īpašs Garkalnes novada 
Domes apsveikums

Francim un Inārai 
Katkevičiem

50. gadu 
kāzu gadadienā

Šī ir visskaistākā dzīve
no visām, ko esmu dzīvojis,
redzi – saule, saulīte,
dzīva pavisam
un riet.

Un kā šlipsoti enģeļi,
mateļi vējā plīvojot,
zēnu koris rūdu
un ūdeņus augšāmdzied.

Šī ir visskaistākā dzīve 
no visām, kur piedalījies,
zaļa, zila vai brūna,
galu galā, lai pasaka Dies.
Nepazaudētā sajūta – 
mīl, top, saulīte nāk.

Redzi, ausma, ausmiņa jau,
un tā – 
būs tā visskaistākā. 

Māris Čaklais (1979)

Sveicam septembra jubilārus!

75 gadu jubilejā
Ibu Alkenu

Birutu Kučinsku

85 gadu jubilejā
Vilhelminu Dobrovoļsku

Pelageju Fedotovu
Adolfu Hmeļnicki
Zigrīdu Jākobsoni

Moniku Urbāni

90 un vairāk gadu jubilejā
Irēnu Bērziņu
Helmu Lapiņu

Almu Vaicu

Emīlijas tēju prezentācija
otrdienās no 11 – 13

Jaunsudrabiņa muzeja paspārnē
Garkalnē, Vidzemes šosejā 1

Informācija pa tālruni 2921 6912

Garkalnes Televīzijas  
reportāža: garkalne.lv/tv



LMT bāzes stacijas būvniecības 
ieceres publiska apspriešana

Pamatojoties uz Garkalnes novada būvvaldes 2011.
gada 5. septembra lēmumu Nr.1, SIA „Latvijas En-
ergoceltnieks”, reģ.Nr.40103050565, Lubānas ielā 
43, Rīgā, tālr. 67241260, kontaktpersona Linards 
Pelsis, tālr. 26565662, nodod publiskai apspriešanai 
būvniecības ieceri: 
• LMT bāzes stacija „Sunīši” nekustamajā īpašumā 
ar kadastra Nr.8060-011-0078, „Līņi”, ciemā „Sunīši”.
Būvniecības ieceres projektētājs: SIA „Latvijas Ener-
goceltnieks”, reģ.nr.40103050565, Lubānas ielā 43, 
Rīgā, tālr. 67241260.
Būvniecības ieceres publiska apspriešana notiks no 
28. septembra līdz 26.oktobrim.
Informatīvie materiāli par būvniecības ieceri apskatāmi 
Garkalnes novada pašvaldības telpās Brīvības gatvē 455, 
Rīgā, LV-1024, darba laikā.
Būvniecības ieceres prezentācija notiks 10.oktobrī  plkst. 
17.30 Garkalnes novada Domes telpās, Lielajā zālē.
Rakstiskus priekšlikumus un atsauksmes par būvniecības 
ieceri brīvā formā vai aizpildot aptaujas anketu* var 
iesniegt līdz šā gada 26.oktobrim:
• nosūtot pa e-pastu Garkalnes novada būvvaldei,  
buvvalde@garkalne.lv.
• nosūtot pa pastu Garkalnes novada būvvaldei,  
Brīvības gatvē 455, Rīgā, LV-1024;
• nogādājot Garkalnes novada domes būvvaldē,  
Brīvības gatvē 455, 
pirmdienās no 11.00 līdz 19.00 un ceturtdienās no 09.00 
līdz 17.00;
Konsultācijas un papildus informāciju publiskās 
apspriešanas laikā var saņemt Garkalnes novada domes 
būvvaldē, Brīvības gatvē 455, pirmdienās no 11.00 līdz 
19.00 un ceturtdienās no 09.00 līdz 17.00, vai pa tālruni 
67800915.
* aptaujas anketas pieejamas pie paziņojumu stenda, 
Garkalnes domes vestibilā, būvvaldē un Garkalnes no-
vada mājas lapā www.garkalne.lv

Septembrī Garkalnes Novada Vēstis aptaujāja ciematiešus par iemesliem,  
kāpēc Langstiņu ezerā iznīkušas zilās aļģes. Aptaujas rezultāti bumbās.


